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1. STORMØDET ÅBNES AF FORpersonen

2. Præsentation af “verdens fedeste distrikt”

3. Fremlæggelse af regnskab og budget

4. Workshop

5. Paneldebat

6. Indkomne forslag 

7. Landsmøde og ny vision for KFUM og KFUK

8. Fastsættelse af kontigent

9. Godkendelse af Budget 

10. Valg til Distriktsbestyrelsen

11. Valg af repræsentation til SI 

12. Valg af revisorer

13. Eventuelt

13:00
Velkomst

13:15
Stormødedagsorden

14:15
Workshop & kaffepause

15:15
Paneldebat

16:00
Stormødedagsorden

17:45
Quiz

18:15
Pilsner & pizza

Find regnskab og budget her

https://kfum-kfuk.dk/aarhus/om-os/vedtaegter-i-kfum-og-kfuk-i-distrikt-aarhus/
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Kære medlem af Distrikt Aarhus
af Sofie Breinholt, Forperson DIstriktsbestyrelsen

Vi har rystet planlægningsposen og inviterer i år til et stormøde med workshop,
paneldebat, fællesang, quiz og pilsner & pizza. Orienteringspunkterne er skåret
ind til benet, så vi i stedet kan bruge tiden på at diskutere og debattere, hvorfor
Distrikt Aarhus er - og bliver ved med at være - verdens fedeste distrikt.

Tre af mine bud på, hvorfor vi er verdens fedeste distrikt:

Vi har en enorm flok idérige, engagerede unge (og nogle lidt gamle) frivillige,
som gør, at der i Distrikt Aarhus er fuld gang i eksisterende aktiviteter og
projekter. Der igangsættes stadigvæk nye aktiviteter og projekter, og
samtidig med denne massive mængde af frivillighed bidrager medlemmer fra
Distrikt Aarhus med mange frivillige kræfter på aktiviteter på landsplan. I er
seje!
Al den aktivitet der er i Distrikt Aarhus, kan lade sig gøre, fordi nogle kloge
hoveder for mange år siden adskilte administration af bygningerne i Distrikt
Aarhus fra KFUM og KFUK Distrikt Aarhus. De, som administrerer
bygningerne, går under navnet “Den selvejende institution Aarhus KFUM og
KFUKs ejendomme” eller i folkemunde SI. SI understøtter arbejdet i Distrikt
Aarhus med finansielle ressourcer - så tak til SI bl.a. for, at vi i år får Danmarks
første Fairhus!
Vi har en guld-gruppe af ansatte, som konkret arbejder på projekter i Distrikt
Aarhus. Seks fastansatte (heraf fire ansat af Distrikt Aarhus), otte
studentermedhjælpere, en korleder og to forandringsagenter - en kæmpe
ressource, der er med til at skabe synergi og sikre, at der bliver rykket på ting,
mens vi andre frivillige passer studier og arbejde.

(...fortsætter på næste side)



Jeg tror også på, at der er mange ting, vi kan gøre endnu bedre.
Distriktsbestyrelsen har på baggrund af en række punkter, hvor vi tror, Distrikt
Aarhus kan gøre det bedre, arbejdet på en ny strategi for Distrikt Aarhus - verdens
fedeste distrikt. Vi i Distriktsbestyrelsen tror på, at hvis Distrikt Aarhus udvikler sig
i en fælles retning, kan vi overkomme en række af de udfordringer, som tidligere
er søgt løst med planer om større strukturændringer i distriktet.

Verdens fedeste distrikt 
Arbejdet med udformning af en ny strategi for Distrikt Aarhus har resulteret i fire  
strategiske fokuspunkter - troens rum, synergi og sammenhæng, et attraktivt
frivilligmiljø og det åbne fællesskab. I den grafiske præsentation på næste side
finder du i boblerne distriktsbestyrelsen bud på arbejdsområder. Hensigten er at
lokalforeninger, aktiviteter og frivillige selv kan udfylde boblerne og dermed gøre
strategien relevant for den enkelte aktivitet. 
 
På stormødet skal vi gennem en workshop arbejde med strategien: Hvordan giver
den mening i lokalforeninger og projekter i distriktet, og hvordan kan vi med
strategien skabe mere synergi og sammenhæng? 

Mere konkret kan spørgsmål være: Hvordan får vi skabt en mulighed for at
deltage i troens rum i Distrikt Aarhus? Hvordan byder vi både nytilflyttede KFUM
og KFUK-medlemmer og helt nye medlemmer velkommen til et samlet Distrikt
Aarhus? 

Jeg glæder mig til, at vi sammen skal brainstorme og finde idéer til, hvordan
strategien skal ud at leve - det bliver hammer fedt at samles i verdens fedeste
distrikt.

På de næste sider, kan du se en grafisk

præsentation af den nye strategi.
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Et attraktivt frivilligmiljø

Tydelige frivilligroller
Vi inviterer ind i et attraktivt tilbud, som unge i Aarhus
kan se sig selv i. Opgaver og forventninger til frivillige er
formuleret tydeligt og meningsgivende. Unge skal
forstå, hvad de får ud af at være frivillig i KFUM og KFUK
- både fagligt og personligt.

Onboarding 
Vi vil arbejde struktureret med onboarding af nye
frivillige. Derfor skal lokalforeninger og aktiviteter have
en plan for onboarding.

Kompetenceudvikling 
Frivillige skal tilbydes relevante kurser,
udviklingsmuligheder og frivilligtilbud både lokalt og
nationalt.

Arbejdsmiljø
Vi vil skabe fede frivilligmiljøer. Derfor er vi tydelige på
samværspolitik, tryghed og trivsel, kultur,
udviklingsmuligheder mm.

Det åbne fællesskab 
Værtsskab
Vi vil altid byde nye medlemmer og frivillige godt
indenfor. Derfor skal vi sikre, at alle er opmærksomme
på det gode værtsskab.

Partnerskaber
Vi vil søge samarbejde og partnerskaber, der hvor det
giver mening. Internt blandt andre KFUM og KFUK-
foreninger. Eksternt blandt andre frivillig-
organisationer, kirker mm.

Stærke aktiviteter
Vi har åbne og tydelige aktivitets-fællesskaber, der er
lette at træde ind i.

For alle børn og unge
Vi vil have relevante tilbud til en bred vidte af børn,
unge og frivillige i byen. 
Vi vil være nysgerrige på de behov børn og unge har.

Troens rum

Fælles grundlag
I KFUM og KFUK får børn og unge livsmod og
handlemuligheder i forhold til tro og samfund. 
Vi er stolte af vores værdigrundlag, fordi det er
basis for tryghed og retning.

Børn og unges behov
Vi tilbyder aktiviteter i troens rum, skabe rum for
tro og eksistens og gøre kristendommen relevant
for børn og unge i Aarhus. Unge i Aarhus
efterspørger mødesteder for troens rum.

Partnerskaber og samarbejde
Vi vil lave samarbejde med lokale kirker eller
andre, der tilbyder aktiviteter i troens rum. 

Undervisning
Vi vil tilbyder kurser indenfor tro og kristendom.

Synergi og sammenhæng
Samarbejde
Vi vil styrke samarbejdet mellem lokalforeninger og
aktiviteter i distriktet. Vi vil styrke vores relationer til
relevante eksterne partnere i Aarhus.  

Aktiviteter på tværs
Vi vil lave fælles aktiviter for alle medlemmer i Distrikt
Aarhus. Eksempler på det kan være fællesspisning,
gallafest, Sankthans mm.
Vi vil skabe aktiviteter for de målgrupper (børn og
unge) vi endnu ikke har tilbud til.

Fælles identitet
Vores fælles identitet er vores styrke.
Nye medlemmer skal hurtigt kunne forstå, hvem vi er
og vide, at de bliver en del af noget større.

Gode overgange 
Overgange mellem vores aktiviteter skal være lette



Sammensætning af distriktsbestyrelsen
Med afsæt i den nye strategi stiller distriktsbestyrelsen et forslag til en
vedtægtsændring af sammensætningen af distriktsbestyrelsen, som jeg glæder
mig til at høre jeres holdning til på stormødet. Vedtagelse af forslaget vil medføre,
at der ikke er reserverede pladser til lokalforeningerne i distriktsbestyrelsen. Det
vil bl.a. betyde: 
1) At projekter og lokalforeninger sidestilles, så alle har mulighed for at stille op til
distriktsbestyrelsen med den erfaring fra KFUM og KFUK, de nu engang har. 
2) At der ikke vil være pladser tomme, fordi den respektive lokalforening ikke har
kunne finde to repræsentanter.
3) At de mest engagerede har mulighed for at blive valgt direkte ind på
stormødet. Sammensætningen af en ny distriktsbestyrelse vil minde om den
organisering, vi kender fra KFUM og KFUK’s Hovedbestyrelse. Her bliver hvert
bestyrelsesmedlem kontaktperson til en lokalforening eller aktivitet, således at vi
sikrer den gode sammenhængskraft. 

Hvordan kan du bidrage?
Debatér og lyt - hvor skal Distrikt Aarhus bevæge sig hen?
Brænder du efter stormødet for et af de strategiske punkter, så kan du være
med til at sætte konkrete tiltag i værk!
Synes du, at selve arbejdet med udvikling af distriktet virker spændende, så
tøv ikke: Stil op til Distriktsbestyrelsen! Der er plads til, at du enten kan stille
op for en 1-årig eller en 2-årig periode.

Jeg glæder mig til at debattere med dig og mærke energien, når hele Distrikt
Aarhus mødes.

Distriktsbestyrelsen i 2023
Sofie Breinholt (Forperson)
Flemming Rhinstrøm Kristensen (Næstformand)
Anne Bro Assenholt (Næstformand) 
Esben Christ Hjort (Frederiksbjerg)
Marius Relund (Frederiksbjerg)
Jens Kristian Appel (Gellerup)
Mette Strunge (Aarhus Midtby)
Caroline Amorsen (Aarhus Midtby)
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AarHus Børnehøjskole
Bliv frivllig og gør verden større for de mindste

mere end bare en volleyballklub
VK Raptus

Frederiksbjerg
kreaklub, Unge voksne og Badmintonklub

Fairbar
En non-profit bar med frivilige bartendere

Fairhuset
Vær med når unge stemmer bestemmer

local2local
Lokalt samarbejde med ukranie

Fællesklang
et rytmisk kor for alle unge mellem 18-35 år

flytter du snart?

kfum og kfuk i Aarhus

SÅ KOM OG

BO mED OS!
Det er billigt, hyggeligt og for dig

som er frviilig i kfum og kfuk

Bliv en del af fælleskabet i vores aktiviteter

Vær med til Midtpunkt og 25+ 
Midtbyen

Læs mere



beretninger
Kfum og kfuk i Aarhus Midtby
Kfum og KFUK på fredersikbjerg
Fairbar
VK Raptus
Local2local
aarhus Børnehøjskole
Fairhuset
Aarhus KFUM og KFUKs ejendomme SI
Kollegiebestyrelsen
Fællesskab og Dialog
Familieklubben



Aarhus Midtby
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Formandsberetning 
af Karoline Ammitzbøll Nygaard, Formand for Aarhus Midtby

Årets gang i Midtpunkt og 25+
Igen i år har der været god tilslutning til Midtpunkt, hvor der oftest samles mellem
25 og 30 personer hver tirsdag. 
Hos 25+ er der en lidt mindre flok, der har mødtes hver anden tirsdag.
I løbet af året har vi nydt godt af flere fællesaftener på tværs af Midtpunkt og 25+,
der oftest har startet med en 
fællesspisning. Her i blandt kan nævnes 
auktionsaftenen, hvor vi havde en rigtig god aften, 
med godt fællesskab og god stemning. Her formåede
vi at samle mere end 8.000 kroner ind, som blev 
fordelt mellem De Danske Hospitals Klovne og 
YMCA i Ukraine. Det var fantastisk at se, hvordan alle kom
sammen for at støtte den gode sag. 

Herudover kan hytteturen til Mossø Hytten nævnes. 
Dette var i år en kæmpe succes, hvor vi 
havde fuldt hus med næsten 40 glade 
deltagere. Her var der plads til en masse
hygge, og mulighed for at snakke med 
både nye og gamle venner. Denne succes 
ser vi meget gerne gentaget. 

I Midtpunkt er der i år lavet et nyt koncept istedet for nærværsaftner, som er
omdannet til "Til middag hos"-aftener. Dette har givet mulighed for, at kunne
mødes i mindre grupper på kryds og tværs og se hinandens hjem. 

(...fortsætter på næste side)



Aarhus midtby

Herudover har året i midtpunkt budt på fællesaftener med unge voksne
på Frederiksbjerg, besøg af en hospitalspræst, verdensmålsbingo, og
en masse andre fede aktiviteter.

Bestyrelsesarbejdet
I bestyrelsen har vi i år blandt andet fundet nye beboere til
Børnehøjskolen. Herudover er vi i gang med at lave et
ansøgningsskema, hvis man ønsker at søge økonomisk støtte til fx en
rejse i KFUM og KFUM regi. Sidst men ikke mindst, stod vi i år for
distriktets julefrokost, hvor vi var glade for at se en fantastisk
opbakning. 

Fremtiden
Ser vi fremad, er jeg spændt på, hvad det kommende år bringer. Der
bliver en del udskiftning i bestyrelsen, hvilket forhåbentligt bringer en
masse ny energi ind. Herudover ser vi frem til landsmøde i November. 

Til sidst vil jeg gerne sige tak for tre gode år i bestyrelsen, samt et tak til
Anja og Sara for deres store arbejde også. 

Medlemmer af bestyrelsen i 2023
Karoline Ammitzbøll Nygaard, Formand
Jonathan Muff, Næstformand
Anja Egsgaard, Kasserer
Sara Mølgaard
Gustav Varming
Mathias Volsmann, Suppleant
Gitte Lund, Suppleant 

Antal medlemmer i AARHUS MIdtby = 602 
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Frederiksbjerg
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Formandsberetning 
af Matilde Damsbo, Formand for Frederiksbjerg

2023 har været et godt og spændende år for KFUM og KFUK på
Frederiksbjerg. Som den helt store nyhed har vi i år opstartet koret
Fællesklang på Frederiksbjerg, hvilket fra start har været en stor
succes. Koret har fra start været fyldt op med glade medlemmer
som mødes i Sct. Pouls kirke og synger og hygger. Allerede nu er
deltagerlisten for næste sæson i koret fyldt op med 180 deltagere,
og det tyder på, at Fællesklang på Frederiksbjerg er kommet for at
blive. Vi er glade for, at koret er blevet taget så godt imod, har givet
os mange nye medlemmer i foreningen, og vi glæder os til at
arbejde videre med koret.

Vores øvrige klubtilbud i foreningen kører uændret, og med fin
deltagelse. Det drejer sig om Unge-Voksne, Kreaklubben og
Badmintonklubben.  

I opgangene på Sct. Anna Gade og Montanagade har vi fået mange
nye beboere. Her er der fortsat fællesspisning ugentligt og vi
glæder os til at byde nye velkommen.

(...fortsætter på næste side)



Frederiksbjerg

Bestyrelsen på Frederiksbjerg har igennem 2023 været velfungerende
med medlemmer som bidrager med idéer og god energi. Ved
generalforsamlingen i 2024 vil kasserer gennem 2 år; Simon Storbjerg
Clausen samt formand igennem 2 år; Matilde Damsbo takke af og give
posterne videre efter nogle gode år i bestyrelsen.

Medlemmer af bestyrelsen i 2023
Matilde Damsbo, Formand
Marie Breinbjerg Hald Andersen, Næstformand
Simon Storbjerg Clausen, Kasserer
Bjarke Stougård
Frederik Appel Lomholt
Malene Lind Maagaard

Antal medlemmer På Frederiksbjerg = 304 
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Fairbar

17

Formandsberetning 
af KAren Rask Pedersen, Formand for Fairbar

2023 - hvor vil vi henad?
Endnu et år er gået på Fairbar med traditionsrige arrangementer som
højskolesang, jazzfestival og ØJ-dag. Arrangementerne er stadig velbesøgte, og
det bekræfter os i, at det var den rigtige beslutning at rykke Fairbar 
til Klostertorvet. Det viser sig også økonomisk, hvor vi kunne
donere 50.000 kr til Y-Glocal og 68.000 kr til Local2Local. 
Det giver selvfølgelig anledning til spekulationer om fremtiden, 
og hvordan vi ser os selv gøre en forskel økonomisk.

Et tydeligere bånd
Vi har haft stort fokus på at tydeliggøre vores samarbejde med 
KFUM og KFUK for vores gæster og frivillige. Derfor har vi fået malet fronten af
baren, hvor der er fokus på at tydeliggøre KFUM og KFUK, og på at vi er non-profit 
og drevet af seje frivillige. Derudover vil vi også bruge fronten til 
at vise, hvor mange penge vi har doneret og til hvilke 
projekter det seneste år.

I maj sidste år holdt KFUM og KFUKs 
distriktsbestyrelse i Aarhus gallafest for at hylde 
alle frivillige og takke for deres gode arbejde. Her lagde 
Fairbar lokaler til efterfesten, og mange frivillige fra Fairbar 
deltog i spisning og fest. Det var en god anledning til at få rystet 
vores frivillige sammen med andre frivillige i KFUM og KFUK.

Vores fantastiske frivillige
Igen i år har sociale arrangementer blandt barens ca. 130 aktive frivillige været
højt prioriteret. Nye arrangementer og traditioner er opstået, såsom ny
opstartede brætspilsaftener og internationale potlucks. 

(...fortsætter på næste side)
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Fairbar
Gamle, tilbagevendende aktiviteter har mødt stor opbakning, hvor Fairbar fx har
fået en ny fast quizmaster blandt vores egne frivillige, flere har deltaget i fælles
pub-crawl- og vinterbadeture.

Vi ser fortsat et stort sammenhold blandt de frivillige. Det helt nye er den store
flyttehjælp, man kan få: hele 6 frivillige har fået Fairbar-hjælp til flytninger i år.
Desuden har nye frivillige igen i år fået muligheden for at blive en del af barens
sociale liv, hvor barens instruktorer har skabt rammerne for fælles oplevelser og
en god introduktion for nye bartendere. Det er fantastisk, at have så engagerede
frivillige, der også vil hinanden socialt.

Vi ser frem til 2024…
Fairbar er noget helt specielt for vores frivillige og gæster. For at fortsætte med at
være det, begynder vi i det nye år at udarbejde en samværspolitik, som bliver
sammensat med inputs fra alle barens frivillige. Vi ser frem til at få sat ord på,
hvad Fairbar er god til, og hvordan vi fortsat kan skabe de bedste rammer at være
frivillig under.

Styregruppe og ansatte
Fairbar har stadig to lønnede medarbejdere: Maria N. Højer, der er praktisk og
administrativ medarbejder, og Jesper Bonde Aagaard, som er driftsansvarlig og
daglig leder. Vi værdsætter den store indsats, de gør i hverdagen for at Fairbar
kører på skinner. Vi er pt. otte styregruppemedlemmer. I det sidste år har vi sagt
farvel til to styregruppemedlemmer, Frederik Birn og Benjamin Meldgaard, og vi
takker for deres indsats.

Styregruppemedlemmer:
Karen Rask Pedersen, Formand
Karoline Marie Skou Bæk
Maya Stougård
Peter Westh Hansen
Gitte Lund
Rosa Daugaard Larsen
Oscar Ormstrup Brøcker
Mette Line Folmersen





VK Raptus
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Nytænkning, stor tilslutning og store følelser 
Af Jakob Hove og Maja Vester, Forperson og styregruppemedlem

Endnu et år er gået i Raptus, og vi kigger tilbage på et begivenhedsrigt år på godt og ondt. 
Tilslutningen til klubben er stadig stor, og alle hold er fyldt til bristepunktet. Vi er glade for at
klubben oplever opbakning blandt både kendte ansigter i KFUM ogKFUK og af helt nye, som
aldrig har hørt om KFUM og KFUK før. Denne blanding af mennesker og muligheden for at
introducere nye til KFUM og KFUK via Raptus, er vi meget glade for, og sætter en streg under,
hvordan fysisk aktivitet kan samle folk på kryds og tværs.

Ny styregruppe efter Raptus 2.0 
Året har også budt på forandringer i kulissen. I maj sidste år blev der 
inviteret til en aften med titlen “Raptus 2.0”. Alle som var interesserede i 
fremtiden i Raptus, blev indbudt til en dag med snak om erfaringer fra de
første fem år og visionen for de næste fem år. 
En splinterny styregruppe har set dagens lys på baggrund af den dag. 
Med fokus på vedtægter, forretningsorden og vision/mission har vi startet
lidt fra scratch, da vi ikke arbejdede med dette i starten af klubbens tilblivelse.
Vi har indset, at disse ting er nødvendige, hvis vi gerne vil fremtidssikre klubben, og samtidig
være sikre på, at vi alle arbejder i samme retning, om at skabe en volleyklub med et tydeligt
afsæt i KFUM og KFUK.

Nyt hjemsted for Raptus 
Efter fem år i samme hal er vi blevet delvis opsagt i vores ellers gode hal i Skejby. Dette har
været lidt af en mavepuster, da vi ikke helt kan kopiere Lars Løkkes tørsvømningskoncept og
bare at gå på græs i stedet. Og vi kan desværre konstatere, at foreningslivet ikke altid vægter
højest for private ejere. Måske et nærliggende område for bestyrelsen i Distrikt Aarhus at holde
møde med Aarhus Kommune om - for der mangler masser af halplads i Aarhus. Men frygt ej for
vores fremtid. Vi har sikret os ekstra tid i den nordlige ende af Aarhus, i en større hal ved
Vestereng Idrætszone. Ikke optimale betingelser, men vi er hvert fald ikke hjemløse endnu. 

Vores holdkammerat Celine Luttikhedde
Den 18. november afholdte vi indsamlingsdag til fordel for Kræftens Bekæmpelse. 
Baggrunden var ufattelig trist og noget, som stadig sidder i os. 
Vi mistede i efteråret vores allesammens Celine til kræft. 
Helt uforståeligt og uvirkeligt - men når noget så meningsløst 
rammer, så får det mennesker til at rykke sammen på 
smukkeste vis. Derfor blev Celines egen idé om en 
indsamlingsdag en realitet. 

(...fortsætter på næste side)



VK Raptus
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Der blev samlet helt uhørt mange gaver ind til tombola, bagt kage i lange baner, købt specielle
t-shirts til dagen, og alt hvad der hører til sådan en dag. 
Selve dagen var speciel på alle måder. Både sportsligt og følelsesmæssigt. Det var en dag, hvor
man virkelig kunne mærke følelsen af at være del af et stort og kærligt fællesskab. Der var ca.
250 mennesker i hallen i løbet af dagen. Både venner, familie og pårørende til Celine var mødt
op og støttede med både jubel og kærlige ord til spillerne inde på banen og generøse
donationer, køb af billetter til tombolaen og gode snakke uden for banen. Dagens indsamlede
beløb endte på 60.000,- til Kræftens Bekæmpelse i Celines navn. 

Resultater og Hypers opbakning 
Raptus deltager i stor stil i de danske volleyrækker, og weekend efter weekend kan man se de
hvide trøjer med Fairbar og Børnehøjskolen som “sponsorerer” kæmpe i fællesskab for sejren.
Uanset om det bliver til sejr eller nederlag, så er humøret altid højt i hallen, og dette skyldes
særligt den øgede opbakning på lægterne. Den godt nok uofficielle fanklub Hypers har set
dagens lys, og de har gennem lidt til lægterne sange og kreative slagsange skabt entusiasme og
liv i hallen. Deres eget motto er “Lidt fedt - lidt for meget”. Dette har modstanderne så
sandeligt bemærket - heldigvis er det med smil og positive kommentarer. Raptus Hypers vil
fortsætte deres gode arbejde ude på lægterne og i musikstudiet, og er meget åbne for nye idéer
og medlemmer forlyder det. Så hvis man ikke har lysten til at bruge sit talent inde på banen,
kan man altid blive en del af Raptus ved at bruge sit talent på lægterne sammen med Hypers. 
Lad os slutte med citatet fra en dommer: "Hvordan I kan samle så mange til volley en fredag
aften, det forstår jeg simpelthen ikke, men det er meget sjovere at dømme jer”!

Børne- og ungdomsvolley i Raptus? 
Slutteligt kan vi fortælle, at vi begynder at kigge på børne- og ungdomsvolley. Vi har længe haft
et ønske om at byde børn og unge ind i Raptus fællesskabet. Derfor er der afholdt møder med
Volleyball Danmark, været på klubbesøg i Kolding og lavet diverse analyser af mulighederne for
etablering. Et nyt udvalg er så småt ved at tage form, og deres opgave bliver at se på, hvordan
vi bedst kan starte op. Med en overvægt af engagerede unge i alderen 20-30 år, tror vi på, at vi
kan skabe noget helt særligt for børn og unge.

Alt i alt et rigtig spændende år, hvor både arbejdsområder og oplevelser har været mange og
forskellige. Tak for samarbejdet og opbakningen rundt omkring - vi ses i hallen, på fairbar eller
Nørre Allé. 

Styregruppen i VK Raptus
Jakob Hove Kristensen (Forperson)
Maja Ulnits Vester (Medlem af styregruppe)
Jakob Smed (Medlem af styregruppen)
Nanna Holmgård (Medlem af styregruppen)
Sara Røeder Nielsen (Medlem af styregruppen)
Ida Dolmer (Medlem af styregruppen)
Asbjørn Jørgensen (Kasserer)





Local2local

23

Årsberetning 
Af Morten Stensig Sørensen, Formand for styregruppen

Året der er gået har budt på mange gode stunder sammen med vores ukrainske
venner. Vores partnerskab er stærkt og levende. Et klart højdepunkt var den
turné, vi arrangerede i juni for en gruppe ukrainske folkesangere med seks
koncerter på en uge. Det var intenst, meningsfyldt og kastede mange gode af sig,
fx i form af nye kontakter og stor synlighed. Her kan I se optagelser af nogle af
sangene fra koncerten i Herning. Måske bliver der en gentagelse 
her til september, men dog i et nyt “format” hvor vi vil invitere
os selv ind på diverse gymnasier, og hvor det samtidig vil ske
i samarbejde med KFUMs Soldatermission. Det er dog ikke 
endelig besluttet endnu.

Endnu et højdepunkt var hele efteråret, hvor vi via midler fra 
CKU (Center for Kirkelig Udviklingsarbejde) kunne finansiere et 
tre måneders studieophold på Diakonhøjskolen for en ung kvinde 
fra YMCA Lviv, ved navn Vira Schadylo. Her lærte hun en masse om at være
tovholder på større projekter og fik også meget ud af at møde dansk kultur og
foreningsliv. Hun var i praktik hos KFUMs Soldatermission hvor hun fik indblik i
organisationens veletablerede veteran-arbejde. Noget hun helt sikkert vil kunne
bruge hjemme i YMCA Lviv. Det var en fornøjelse at have Vira her i byen over
længere tid. Vi håber at få lov til at gentage den succes 
(såfremt vi kan søge midler igen hos CKU).

Derudover var vi glade for at have vores anden 
partnerorganisation, YMCA Lutsk, repræsenteret 
på Wonderful Days, hvor to teenagere deltog sammen 
med en større gruppe ukrainere. Godt at se at Lutsk 
igen er ved at være tilbage i den samme form som før 
Covid19-pademien, der ramte dem hårdt.

(...fortsætter på næste side)

https://drive.google.com/drive/u/0/folders/1cbCZQA24ixI3fjaNAhstu7BL7KEpgtFD?lfhs=2
https://kfum-kfuk.dk/aarhus/artikler/2023/december/ung-ukrainer-fik-et-semester-i-aarhus/
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Blandt 2023s nedture var, at vi havde booket fotografen Jan Grarup til at
holde foredrag i december om sine billeder fra Bakhmut. Vi endte dog med
at aflyse det pga. af en verserende sag om Grarups journalistiske redelighed
eller mangel på samme. En træls situation, som er grunden til at vi kommer
ud af 2023 med et underskud. 
Til gengæld brugte vi den uforløste energi på at bytte personlige julegaver
og samtidig fylde en stor trailer med nødhjælp. Det var med meget kort
varsel, men reaktionerne fra dem, der var med, har været meget positive, så
vi regner med at gentage det i år og lover at være ude i meget bedre tid.
Hvem ved, måske kan andre lokalforeninger inddrages også?
Endelig vil 2024 også indlede et tættere samarbejde med Fairbar - og det
glæder vi os til.

Igen i år skal der lyde en stor tak for al jeres opbakning og interesse.

Medlemmer af styregruppen:
Ester Old Jensen
Frederik Staalby Dyg
Emil Kviesgaard
Maja Søndergaard
Micayla Linn
Morten Stensig Sørensen, formand
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Formandsberetning 
af Jens Christian Sandbjerg, Formand for styregruppen på Aarhus børnehøjskole
Året 2023 har igen været et begivenhedsrigt og udviklende år på Børnehøjskolen. Flere kurser, flere
kursister, og flere vellykkede events er hvad året 2023 har budt på!
113 tilmeldte børn har i 2023 deltaget i vores faste kurser, som løber både 
forår og efterår i 12 uger, fra mandag - torsdag. 

På vores daghøjskoleforløb i formiddagstimerne har vi haft besøg af 24 
skoleklasser og mere end 550 børn. Lærernes tilbagemeldinger og 
evalueringer af vores temaer og forløb ligger helt i top! Og flere af børnene
får øjnene op for Aarhus Børnehøjskole og tilmelder sig vores faste kurser
og events efterfølgende. Vi har afholdt 2 sommerhøjskoler med i alt 36 
deltagende børn, og derudover fire events med mere end 50 børn. 

5 års fødselsdag
Vi er stolte af ovenstående tal for aktiviteten på Børnehøjskolen - og det er faktisk også et rekordår
for Aarhus Børnehøjskole. I et år, hvor vi også kunne fejre 5 års fødselsdag. Det blev markeret ude
på forpladsen, hvor folketingsmedlem Camilla Fabricius (S) holdt fødselsdagstale, og sendte
mange rosende ord til de frivillige. Og hvis nogen var i tvivl om, hvad KFUM og KFUK kan, når vi er
bedst, så skal man bare lytte til Camillas fortælling. Vi håber de frivillige tog rosen og
anerkendelsen ind!

Frivillige
Mere end 50 frivillige har været engageret i at undervise, lave events og i det hele taget bidrage til
det vigtige udvalgsarbejde, der får alting til at hænge sammen. Så kære alle sammen - TAK for
indsatsen. Vi ved at mange andre foreninger kæmper med at tiltrække frivillige her post-corona -
men ikke på Børnehøjskolen. Vi skal ikke hvile på laurbærene, men fastholde vores fokus på
rekruttering, og en solid introduktion og indføring af frivillige til vores formål. For det er tydeligvis
det, vores frivillige tænder på. Det giver mening at være med til at gøre verden større for de mindste. 
Evalueringerne fra efteråret 2023 bekræfter historien - både blandt de frivillige og forældre til børn
på børnehøjskolen. Citater fra forældreevaluering: 

“I SER virkelig børnene - jeg tror jeres måde at møde dem på, kommer til at 
sætte dybe positive aftryk i dem.” //  “Vi elsker alt ved Børnehøjskolen. 
Kurserne, variationen, personalet, de vidunderlige frivillige, børnenes 
muligheder for at lære andre at kende.” // "Et rum, man som forælder også
bare ønsker sig at blive adopteret ind i”. // “Når Børnehøjskolen siger, at de
vil gøre verden større for de mindste - så mener de det. Det er en verden af 
rummelighed, ro og varme, som alle kan vokse af og i.”

Vi kan ikke sige det bedre selv, men blot med taknemmelighed sige tak til alle jer,
der gør det muligt at drive børnehøjskole, børne-daghøjskole, sommerhøjskole osv.

(...fortsætter på næste side)



Men også tak til skolerne i Aarhus, for igen og igen at bekræfte vores tro på, at der er efterspørgsel
til en daghøjskole, der tilbyder følgende formiddagskurser:

Hvad skal vi tro på?
Hvad vil det sige at tro? Hvad er forskellen på at tro på sig selv, tro på Gud eller at tro på tandfeen? Hvordan kommer tro til udtryk i
vores hverdag, eller f.eks. i den mad vi spiser? Der er så mange ting, vi kan tro på i verden, så hvad skal vi egentlig tro på?

Tør du tage med?
Hvad er et fællesskab for en størrelse? Hænger det sammen med det at være modig og er mod egentlig det samme for dig, for mig og
for alle andre? Tør du mon tage med, slippe sanserne fri og hoppe ind i et fællesskab, hvor vi sammen tør?

Mine, dine og verdens grænser?
Hvor går grænsen for fantasien, for kærligheden eller for din egen tro på dig selv? Hvordan bryder vi med vores grænser, og hvorfor er
noget grænseoverskridende? Hvor går din grænse i forhold til min grænse, og hvor går verdens grænser?

Ansatte
Også tak til vores ansatte, som hver dag gør en kæmpe indsats for at holde en høj standard i
kurserne, på vores events, i forhold rammerne og alt det ind imellem. Til april siger vi velkommen
tilbage til Johanne efter endt barsel. Det indebærer også et farvel til Emilie som ansat. Vi håber, at
kunne holde kontakten med Emilie, som har bidraget til videreudvikling af daghøjskolen, og løftet
arbejdsopgaverne på flotteste vis. 

Også gode arbejdsmiljøforhold kæmper vi for, så da rammerne for vores kontorpladser var
udfordret, stillede kreative sjæle sig i spidsen for at specialdesigne et lille, men unikt skrivebord til
vores dagshøjskole-konsulent.

2024 og frem
I 2024 ser vi frem til at vores forstander får nye kolleger i hhv. Kolding, Haderslev og Amager.
Thomas skal være med til at hjælpe de nye forstandere godt på vej, og bære børnehøjskole-faklen
videre til nye steder. Det er meget livsbekræftende at opleve denne form for “systemeksport” fra
Aarhus til resten af landet. 

I 2023 fik vi også arbejdet videre med vores vision 2025, hvor særligt indsatser i forhold til
“mangfoldighed”, “fantastisk frivillighed” og “en del af Aarhus“ fylder. I forhold til sidstnævnte
arbejder vi for øjeblikket på at indgå mere forpligtende partnerskaber med udvalgte aktører i vores
omverden.

Vi håber på fortsat godt samspil med vores eksterne samarbejdspartnere i form af Silkeborg
Højskole, ULF i Aarhus, de videregående uddannelsesinstitutioner i Aarhus m.fl. De bringe alle nye
ideer og inspirationskilder ind på Børnehøjskolen, og i 2024 vil styregruppen selv søge udad for ny
inspiration og kompetenceudvikling. Vi lægger fra land hos Folkeuniversitet, og håber ad denne vej
at kunne blive ved at lade os inspirere for at bringe Børnehøjskolen til next level.  

Styregruppen på Aarhus Børnehøjskole
Ruth-Anne Degn Dausell, kontakt til Kursusudvalget
Sofie Breinholt, kontakt til Eventudvalget 
Hannah Tappe Clemmensen, kontakt til Kommunikationsudvalget (Barsel)
Jakob Lyngs, kontakt til Eventudvalget og Arbejdsgiverudvalget
Michael Hejsel Hansen, kontakt til Bygningsudvalget
Jens Christian Sandbjerg, forperson og kontakt til Arbejdsgiverudvalget
Thomas Rauff Krøyer, forstander og kontakt til Frivilligudvalget

Aarhus Børnehøjskole
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sTormødeberetning 
af Gritt rhinstrøm, Projektchef og Klinte Skovsholt Landerholm, leder af Fairhus Aarhus

Der er sket meget for Fairhuset i Aarhus i 2023. Der er fundet superlækre lokaler på
Katrinebjerg, og den A.P. Møllerske Støttefond har støttet med millioner til et 3-årigt
pilotprojekt. Nu glæder vi os til at slå dørene op i foråret 2024 og invitere jer alle
indenfor!

Fairhuset på vej på Katrinebjerg
Efter stormødet 2023 gik arbejdet i gang med at finde de rigtige 
lokaler til Fairhuset i Aarhus med stærk og professionel support 
fra SI. Missionen lykkedes - og Fairhuset i Aarhus får adresse på 
Katrinebjergvej 77K, 8200 Aarhus Nord, som en del af det nybyggede 
ungdomsbolig-kompleks BaseCamp. Fairhuset får 400 kvm, der bliver 
godt fyldt ud med et lækkert café-område og en række aktivitetslokaler - 
fra en multisal til fx. boksning, dans, yoga til et lydstudie, makerspace, et stort køkken,
flexrum og øvelokale.

Sammen med udlejer, arkitekt og frivillige er der udviklet en god grundplan med
inspiration fra den aarhusianske behovsanalyse og nordiske huse. Desværre trækker
byggeprocessen lidt ud, så nøglerne overdrages 1. maj 2024. For at komme i gang
allerede nu planlægger vi en soft opening af Fairhuset, hvor unge skal inviteres til at
møde Fairhuset - udenfor Fairhuset. Det positive er, at vi får unge med og skabt liv
allerede før Fairhuset er officielt åbnet. Vi planlægger blandt andet en gadefestival i
lokalområdet i april og opstart af de første aktiviteter. Planen er at holde åbningsfest i
maj - og dén nærmere dato og invitation vil I høre mere om.

Nordiske koncepter
I januar og februar har Forandringshuset Norge og Fryshuset Sverige gennemført
træninger for ansatte og frivillige i to nordiske koncepter UngeCrew og United Sisters.
UngeCrew er et program, hvor unge får deres første job og et læringsforløb med
personlig udvikling. United Sisters er netværksgrupper for piger/unge kvinder, hvor der
arbejdes med personlig udvikling og fælles handlekraft.

(...fortsætter på næste side)
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Et stærkt hold af medarbejdere
Klinte Skovsholt Landerholm blev ansat som leder for Fairhuset Aarhus den 1.
november 2023, og efterfølgende er Jakob Hove Kristensen ansat som
projektmedarbejder pr 1. februar 2024. For at fuldende trekløveret er Mads Peter Bilde
med på holdet som forandringsagent i Fairhuset Aarhus. 

Frivillige
Fra start har vi oplevet stor frivillig opbakning til og interesse for Fairhuset. Nu er vi så
langt, at vi de sidste måneder er begyndt at invitere frivillige til at være med i konkrete
opgaver og give en stærk frivillig stemme til Fairhuset. Der er allerede frivillige
involveret omkring indretningen af Fairhuset, omkring UngeCrew som frivillige
mentorer for unge og som med-facilitatorer i United Sisters-grupperne for piger/unge
kvinder.

Du er inviteret!
Invitationen til at være med som frivillig er åben, bred og stor. Vi vil skabe et fedt
frivilligfællesskab med frivillige med mange forskellige profiler og baggrunde - både fra
KFUM og KFUK og alle mulige andre sammenhænge. Det betyder også, at det er et sted,
hvor frivillige kan invitere studiekammerater og venner med til et sjovt og meningsfyldt
fællesskab. 

Der er mange forskellige muligheder for at være med - som eksempler kan nævnes:
Vær med til at lave gadefestival i april og få erfaring med event-planlægning i april:
Måske du har en sjov idé, en aktivitet der skal prøves af, kender et band eller være
vært på dagen.
Vær med til at stå for aktiviteter, når Fairhuset åbner: Skab liv i et makerspace,
spille spikeball, lave et mad-fællesskab, yoga, dans, lave escaperoom eller alt
muligt andet.
Praktiske hænder og sejt håndværk: Før åbningen skal vi fx bygge forskellige fede
møbler og en scene.
Er du en god vært eller har lyst til at ‘hænge ud’ i cafeen til et brætspil, en snak eller
et slag bordtennis med unge? Har du lyst til relationsarbejde med unge?
Kan du noget med musik, produktion eller performance på en scene - og synes du
det kunne være sjovt at lave mere af det sammen med unge?

Hvis du er nysgerrig, gerne vil høre mere eller
 har en god idé - er du altid velkommen til at tage fat i Klinte 
eller Jakob i team Fairhuset: https://fairhuset.dk/kontakt/

https://fairhuset.dk/kontakt/
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Kollegiebestyrelsen

Årsberetning 
Af Torben Linaa Hansen, Formand 
2023 har været et godt år for Aarhus KFUM og KFUK Ejendomme, hvor vores lejeindtægter
har være stabile og stort set alle lejemål har været udlejet. Der er har været en del større
renoveringsopgaver i 2023: Nye vinduer og renovering af gårdfacade på Thorvaldsensgade
28, nye døre både til elevator og indgang til Klostergadecentret, en kraftig opgradering
(toilet, køkken, vvs og elinstallationer, brandalarmer, lofter, vægge og gulve) af
erhvervslejemål på første sal af Klostertorvet 6-8, og nyt køkken på Nørre Alle 29. Der har
været stor aktivitet i SI om projekt Fairhuset, og der er kommet et meget spændende
lejemål på Base Camp ved Storcenter Nord ud af anstrengelserne. I 2023 er Ole Mølby tråd
ud af bestyrelsen efter 27 års virke, og er blevet erstattet af Jane Marie Gottschalck. Stor tak
til Ole, og velkommen til Jane.

Bestyrelsen for SI
Torben Linaa Hansen, formand
Jesper Jessen Hansen, næstformand
René Munch Nielsen
Jan Sæderup
Ole Dahl Bisgaard
Jane Marie Gottschalck
Niels Vinther, forretningsfører

Årsberetning 
Af Torben Linaa Hansen, næstFormand 
Der er i 2023 kommet 17 nye beboere til på de 33 kollegieværelser. Der er fortsat en god
søgning til kollegiet og en fin venteliste. Vi har i bestyrelsen fået en løbende orientering fra
Helle og beboerrepræsentanten om dagligdagen på kollegiet og har en god dialog om stort
og småt samt input til forbedringer. Det er dejligt at opleve, at der fortsat er god søgning til
kollegiet og at det opleves som et godt sted at bo. Der er planlagt en større renovering af
VVS installationer og entreer over de næste år.

Bestyrelsen for kollegiet 
Rene Munch Nielsen, formand
Torben Linaa Hansen, næstformand
Jane Marie Gottschalck
Jan Sæderup
Ole Dahl Bisgaard
Jesper Jessen Hansen
Selma Haunstrup, beboerrepræsentant
Helle W. Elmholt, efor
Niels Vinther, forretningsfører
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Familiekliubben
Årsberetning 
af Torben Dahl Nyholm

Familieklubben på Nørre Alle har haft et fint år med seks afholdte arrangementer, som udløber
af den formatjustering, der fra årets start blev implementeret.
Vi mødtes tre gange i hvert halvår, inklusiv et lørdagsarrangement - en kanotur og en skovtur.
Fredagsarrangementerne blev afhold på Nørre Alle, i Gjellerup Kirke samt på Egebakkeskolen
startende med pizza og efterfulgt af diverse aktiviteter for hele familien. Vi har haft sangaftener
med bands, konkurrencer i det skønne forårsvejr, samt spilaftener i efteråret mv. Der har været
4-5 familier pr. aften, hvilket har fungeret fint i det justerede format.
For første halvår 2024 er der planlagt 4 gange, hhv. 3 fredage samt et lørdagsarrangement i
juni.

Årsberetning 
af Jytte Madsen, formand 

Fællesskab & Dialog er et mødested i KFUM og KFUKs voksenarbejde. Dette er deres
19.sæson. Vi har årligt 6 møder, 3 i efteråret og 3 i foråret. Hertil har vi inviteret en række
foredragsholdere der med deres oplæg indvier os i aktuelle kirkelige og
samfundsmæssige temaer til refleksion og dialog. Vores mødeaften er torsdage kl. 19.30
(se programmet på hjemmesiden). Aftenerne er baseret på netop fællesskab og dialog.
Altid med et festligt kaffe/te bord og lækkert hjemmebag, gerne stående omkring vores
runde stand up borde. Dette for at få snakket med flere forskellige i løbet af aftenen.

Med baggrund i KFUM og KFUKs formål ønsker vi at inspirere til deltagelse til
menighedernes liv og til ansvar og medindflydelse i kirke og samfund. Vi har haft nogle
gode aftner med gode dialoger. Generelt har der også i år været god tilslutning. Vi er
dog til stadighed udfordret på de vanskelige parkeringsmuligheder i gården. Næste
møde bliver ved afdelingsleder Lisbeth Højer om Strandbakkehuset – et børne og
ungehospice i Rønde. Velmødt unge og voksne.
Kærlige hilsner til alle i distriktet med tak for samarbejde med lokaler og hjemmeside.

På vegne af alle i udvalget
Jytte Madsen / formand
Dorte Lundbak / sekretær
Anne Marie Pedersen
Lars Olesen.
Og udenfor udvalget kasserer 
Inger Marie Grøngaard Hansen
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1 - Ny sammensætning i Distriktsbestyrelsen 
Forslagsstillere
Distriktsbestyrelsen

Motivation
Distrikts Aarhus er i rivende udvikling. Nye aktiviteter kommer til, og meget frivilligt
engagement er forankret i vores projekter såsom Fairbar, Fairhuset, Raptus, L2L og
Børnehøjskolen. Det tiltrækker nye målgrupper og nye frivillige. Vi ønsker derfor at
sidestille projekterne med lokalforeningerne - vi ønsker at invitere alle med interesse
med ind om bordet, hvor det besluttes, i hvilken retning KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus
skal udvikle sig i. Derudover ønsker vi, at det er de medlemmer, som brænder mest for
udviklingen af Distrikt Aarhus, der sidder med i Distriktsbestyrelsen - vi ønsker ikke, at
lokalforeningerne er “tvunget” til at finde to repræsentanter, og vi ønsker ikke at to
pladser skal være reserveret til hver lokalforeningen og dermed potentielt kommer til at
stå tomme, hvis ikke lokalforeningerne finder deres repræsentanter.
Vi foreslår derfor, at distriktsbestyrelsen fremadrettet sammensættes af seks vilkårlige,
motiverede medlemmer, som har lyst til at repræsentere hele distriktet. 

Såfremt forslaget vedtages, vil det være gældende fra dags dato. Det betyder, at der
skal være valg til Distriktsbestyrelsen på Stormødet 2024.

§7.1 Sammensætning

§7.1.1
Distriktsbestyrelsen består af formand og to
næstformænd valgt på stormødet, og sammensættes i
øvrigt af to personer fra hver lokalforening.

§7.1.2 
Foreningsrepræsentanterne vælges på de respektive
foreningers generalforsamling for to år ad gangen
forskudt, således at der er et medlem fra hver forening
på valg hvert år. Desuden vælger hver forening en
suppleant. Valgperioden løber fra førstkommende
stormøde efter foreningens generalforsamling.
Udtræder et medlem før perioden udløber, indtræder
suppleanten og sidder den pågældende periode ud.

§7.1.3
Der tilstræbes en ligelig kønsfordeling.

Nuværende ordlyd
§7.1 Sammensætning

§7.1.1
Distriktsbestyrelsen består af formand, to
næstformænd og 6 personer valgt på stormødet.
De foreslåede kandidater skal være medlemmer af
KFUM og KFUK i Distrikt Aarhus.

§7.1.2
Der vælges to suppleanter til distriktsbestyrelsen.

§7.1.3
Hver valgt medlem til bestyrelsen, med undtagelse af
formanden, vælges for en toårig periode. Formanden
vælges for en periode på et år. Udtræder et medlem før
periodens udløb, indtræder suppleanten og sidder den
pågældende periode ud. I tilfælde af frafald, der ikke
dækkes af de to suppleanter, kan distriktsbestyrelsen
supplere sig ved at udpege et nyt medlem som afløser i
den resterende periode frem til kommende stormøde. 

§7.1.4
Der tilstræbes en ligelig kønsfordeling. 

Nyt forslag



Indkomne forslag
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2 - Valgfrihed ifht. titlen formand, forkvinde

eller forperson. 
Forslagsstillere
Distriktsbestyrelsen

Motivation
Medlemmer af distriktsbestyrelsens ledelse kan efter eget valg betegne sig som
formand, forkvinde eller forperson og/eller næstformand, næstforkvinde eller
næstforperson. Vedtægterne opdateres således at valgfriheden tydeliggøres.
Herved følger Distriktsbestyrelsens skriftlige vedtægter linjen udstukket af KFUM og
KFUK’s Hovedbestyrelse, der har gjort det valgfrit at titulere sig “formand, forkvinde
eller forperson”. 

§ 7 Distriktsbestyrelsen

7.1 Sammensætning
7.1.1 Distriktsbestyrelsen består af formand og to
næstformænd valgt på stormødet, og sammensættes i
øvrigt af to personer fra hver lokalforening.

7.2 Konstituering
7.2.1 Bestyrelsen konstituerer sig med kasserer (jf. §
11”Retlige forpligtelser”). Formand og næstformand er
valgt til posten på stormødet. Der kan ikke være
personsammenfald mellem disse roller. 

7.2.3 Hvis formanden træder tilbage før tid overgår
formandsposten til én af næstformændene.

7.2.4 Er en af næstformændene trådt tilbage eller overgået
til at være formand, konstituerer bestyrelsen en ny
næstformand, som sidder resten af valgperioden ud.

7.2.5 For lader et bestyrelses medlem bestyrelsen før
valgperiodens udløb, indtræder suppleanten og sidder den
pågældendes periode ud.

7.3 Beslutningsdygtighed
7.3.1 Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst 2/3 af
medlemmerne er til stede. 

7.3.2 Alle bestyrelsesbeslutninger vedtages ved almindelig
stemmeflerhed. I tilfælde af stemmelighed er det
formandens stemme, der er afgørende.

Nuværende ordlyd
§ 7 Distriktsbestyrelsen
Medlemmer af distriktsbestyrelsens ledelse kan efter eget
valg betegne sig som formand, forkvinde eller forperson og
næstformand, næstforkvinde eller næstforperson. 
I vedtægterne bruges herfra betegnelsen
forperson/næstforperson. 

7.1 Sammensætning
7.1.1 Distriktsbestyrelsen består af forperson og to
næstforpersoner valgt på stormødet, og sammensættes i
øvrigt af to personer fra hver lokalforening. 

7.2 Konstituering
7.2.1 Bestyrelsen konstituerer sig med kasserer (jf. §
11”Retlige forpligtelser”) og en ledelse på 2-3 personer,
som er valgt til posten på stormødet. Der kan ikke være
personsammenfald mellem disse roller. 

7.2.3 Hvis forpersonen træder tilbage før tid overgår posten
til én af næstforpersonerne. 

7.2.4 Er en af næstforpersonerne trådt tilbage eller
overgået til at være forperson, konstituerer bestyrelsen en
ny næstforperson, som sidder resten af valgperioden ud.

7.2.5 For lader et bestyrelses medlem bestyrelsen før
valgperiodens udløb, indtræder suppleanten og sidder den
pågældendes periode ud.

7.3 Beslutningsdygtighed
7.3.1 Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst 2/3 af
medlemmerne er til stede. 

7.3.2 Alle bestyrelsesbeslutninger vedtages ved almindelig
stemmeflerhed. I tilfælde af stemmelighed er det
forpersonens stemme, der er afgørende.

Nyt forslag



Indkomne forslag
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3 - Generel fordeling af Fairbars overskud
Forslagsstillere
Fairbar

Motivation
Fairbar er blevet godt konsolideret efter flytningen til Klostertorvet og har de senere år
leveret fine overskud. Dette styrkes formentlig kun fremover, da størstedelen af
inventaret nu er afskrevet. Blandt de frivillige hos Fairbar har der været et ønske om
mere medbestemmelse over, hvad overskuddet skal doneres til. Derfor foreslås det, at
overskud og donationer fra Fairbar fremover behandles efter følgende retningslinjer:

Forslag
50.000 kr. doneres til et af KFUM og KFUK’s velgørenheds- og/eller internationale
projekter. Det bestemte projekt vælges af Fairbars styregruppe i samarbejde med de
frivillige. Denne donation gives uanset Fairbars årsresultat.
Fordeling af resterende overskud besluttes på Distriktets stormøde, hvor Fairbars
styregruppe fremstiller forslag om, hvordan overskuddet skal fordeles. Der henstilles
her til, at 50% af et evt. overskud går til afbetaling af gæld, mens de resterende 50%
doneres til et velgørenhedsformål inden for KFUM og KFUK.



Indkomne forslag
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4 - fordeling af Fairbars overskud fra 2023
Forslagsstillere
Fairbar

Motivation
Gennem det sidste år har der været en god dialog mellem Fairbar og Local2Local, og det
har givet anledning til en snak om, hvordan vi kan udvikle vores samarbejde.
Samarbejdet internt mellem to Aarhus-baserede projekter vil gøre det mere enkelt og
meningsfuldt, hvad vi donerer vores overskud til. Det vil samtidig gøre det nemmere at
formidle til både vores frivillige og vores gæster. Nu hvor der er kommet et café-projekt i
YMCA Lviv med inspiration i Fairbar, bliver det endnu tydeligere, og det vil skabe
ejerskab og større engagement. Derfor ønsker vi, at donere vores overskud mere lokalt,
hvor vi fx kan være med til at støtte og udvikle en slags søstercafé i Ukraine.

Forslag
Fairbars overskud fra 2023 fordeles ligeligt mellem tilbagebetaling af vores lån ved
distriktet og Local2Local. I samarbejde med Local2Local vurderer vi, hvordan vi bedst
bruger vores overskud til at støtte YMCA Lvivs projekter.



Stor tak for indsatsen 

til Distriktsbestyrelsen  



Valg af Forpersoner



Vil du være med til at lede verdens fedeste distrikt?
Stil op til Distriktsbestyrelsen helt frem til stormødet

Kontakt udviklingskonsulent Randi Vestergaard
Tlf. 20 85 39 20 eller mail: rav@kfum-kfuk.dk 
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Forperson
Sofie Breinholt genopstiller
Jeg ønsker som forperson at være med til at gribe alle de
idéer, der er kommet på bordet til årets stormøde. På
baggrund af dem, vil jeg fortsætte arbejdet med at få
strategien ud at leve, så vi i højere grad får skabt fælles
retning og synergi i distriktet - så vi bliver verdens fedeste
distrikt! Der kommer forhåbentligt, på baggrund af de
lokale generalforsamlinger og stormødet, til at ske
ændringer i sammensætningen af Distriktsbestyrelsen,
og beslutningerne herom glæder jeg mig helt vildt til at  
implementere. Jeg glæder mig til at se, hvilken betydning
den nye bestyrelsessammensætning får for udvikling af
hele distriktet. Distrikt Aarhus rykker lige nu, og det vil jeg
rigtigt gerne være en del af!

Næstforperson
Anne bro Assenholt genopstiller
Jeg hedder Anne Bro Assenholt, og jeg stiller op som
kandidat til posten som næstforperson i Distrikt
Aarhus. Jeg er teolog og har været sognepræst i 13 år. Nu
er jeg ansat som teologisk medarbejder og daglig leder af
Folkekirkens Skoletjeneste i Randers, Favrskov og Hobro-
Mariager, hvor vi formidler og laver
undervisningsmaterialer i kristendomskundskab til
folkeskolen. Jeg har været næstforperson i
Distriktsbestyrelsen det seneste år, og jeg vil meget gerne
være med til at fortsætte det spændende og vigtige
strategiarbejde, som vi er i gang med i bestyrelsen.

Valg af forpersoner



Thomas Rauff Krøyer
Børnehøjskole

Emilie Ida Bødker Back
Børnehøjskole

Randi Vestergaard
Udviklingskonsulent

Jesper Bonde Hansen
Fairbar

Maria Nørskov Højer
Fairbar

Mads Peter og Maibritt
Forandringsagenter

Maja og Elisabeth
 Børnehøjskole

IDA OG KIRstine 
Raptus og Nørre Allé

Martin Øland
Korleder 

Jakob Hove Kristensen
Fairhuset

Klinte Skovsholt Landerholm
 Fairhuset

Jakob Simonsen
Administration

Caroline Schjødt
Kommunikation

SIMON  Rabjerg
Økonomi

Ansatte i
Distrikt Aarhus 

Vi er de ansatte kræfter bag Distrikt
Aarhus. Tøv ikke med at skrive til os. 
Du finder vores kontaktoplysninger 

på kfum-kfuk.dk/ansatte



@aarhuskfumkfuk @aarhuskfumkfuk

Følg KFUM og KFUK i Distrikt aarhus på

vores hjemmeside og de sociale medier

kfum-kfuk.dk/aarhus


